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P r o t o k ó ł  Nr XII/2015 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 10 listopada 2015r.  w Gimnazjum im.  
Niepodległości Polski w Woli Książęcej w godz. od 1000 do 1230 

 
 
                 XII sesję Rady Gminy Kotlin zwołano na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 
marca 1990r. o samorządzie gminnym ( Dz. U. z 2015r. poz. 1515).  
Proponowany porządek obrad  XII  sesji Rady przesłany został radnym i sołtysom wraz               
z zaproszeniem i materiałami sesyjnymi. 
Sesję poprzedziła msza święta  o godz. 1000  w  kościele parafialnym p.w. św. Apostołów Piotra     
i Pawła w Twardowie.  
 
I.   Otwarcie. 
                  Otwarcia XII sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Tomasz 
Kosiński. 
Przewodniczący Rady powitał  obecnych na sesji: radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, 
Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu  
Walentego Kwaśniewskiego, proboszczów parafii:  w Sławoszewie ks. Jerzego Rychlewskiego         
i parafii w Twardowie ks. Krzysztofa Gabryelczyka, dyrektorów gimnazjów: w Kotlinie  Jolantę 
Karwat i w Woli Książęcej Teresę Liczek, dyrektorów szkół podstawowych: w Kotlinie Edytę  
Orpel, w Magnuszewicach  Beatę Siudzińską, w Sławoszewie Wiesławę Gomułkę, w Woli 
Książęcej  Marzenę Tomaszewską,  dyrektora Przedszkola Publicznego w Kotlinie Elżbietę 
Krawczyk,  dyrektora Biblioteki Publicznej Gminy Kotlin Elżbietę Mikołajczak, kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  Ewę Kasołkę,  kierownika Rewiru Dzielnicowych 
Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie Karola Berę,  kombatantów, seniorów,   członków 
Związku Kombatantów Rzeczypospolitej Polskiej i Byłych Więźniów Politycznych, sołtysów, 
poczty sztandarowe szkół i drużyn harcerskich, nauczycieli i uczniów Gimnazjum i Szkoły 
Podstawowej w Woli Książęcej oraz przedstawicieli prasy. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
Nieobecni byli sołtysi: Jarosław Tomaszewski i Mieczysław Frąszczak. 
 
II. Część uroczysta  sesji z okazji Narodowego Święta Niepodległości. 
                   Wprowadzenie sztandarów. 
                   Przedstawienie przez uczniów Gimnazjum im. Niepodległości Polski w Woli 
Książęcej inscenizacji słowno - muzycznej pod hasłem: „ Naród, który traci swą pamięć, traci 
swą tożsamość”. 
                   Wyprowadzenie sztandarów. 
                    Przewodniczący Rady podziękował młodzieży i nauczycielom  za przygotowanie 
części uroczystej sesji. 
 
Ogłoszenie 10 minutowej przerwy w obradach. 
 
ad. 3 Stwierdzenie kworum. 
                   Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem na 
ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
 
ad. 4 Przedstawienie porządku obrad. 
                        Wójt Gminy zgłosił wniosek o wycofanie z porządku obrad dwóch projektów 
uchwał: w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2016 rok i w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
2016 rok. 
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Za wnioskiem Wójta głosowało 15 radnych. 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie. 
2.  Część uroczysta sesji z okazji Narodowego Święta Niepodległości. 
3.  Stwierdzenie kworum. 
4.  Przedstawienie porządku obrad. 
5.  Przyjęcie protokołu z XI  sesji Rady Gminy. 
6.  Interpelacje i zapytania radnych. 
7.  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XI sesji 
     Rady. 
8.  Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XI sesji Rady oraz z wykonania  
     uchwał Rady. 
9 .  Podjęcie uchwał w sprawie: 
      1)  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
      2)  zwolnień w podatku od nieruchomości, 
      3)  określenia wzorów formularzy dla podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku  
           leśnego,  
      4)  obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 
           rolnego na 2016 rok, 
      5)  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
      6)  opłaty targowej, 
      7)  zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na  
           rok 2015, 

        8)  zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu Gminy na 2015 rok.         
     10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
     12. Zamknięcie obrad. 

 
ad.5 Przyjęcie protokołu z XI  sesji Rady Gminy. 
                    Protokół z XI sesji Rady Gminy wyłożony został do wglądu podczas posiedzenia 
wspólnego komisji Rady Gminy w dniu 9 listopada br. oraz przed dzisiejszą sesją Rady. 
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
Protokół przyjęty został jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad.6 Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Radny Marian Niewiada zgłosił  wnioski o: 
- zamontowanie lampy ulicznej w Woli Książęcej przy posesji p. Kubasika, 
- naprawę drogi powiatowej  (Wola Książęca – Witaszyce ) w Woli Książęcej na której  
  wytworzyły się trzy duże wyrwy, w tym przy posesji p. Kasperczyka, 
- wyrównanie jezdni przy chodniku na przystanku autobusowym w Woli Książęcej, przy posesji  
  nr 111, gdzie podczas opadów deszczu tworzy się w tym miejscu zastoina wody. 
 
ad.7 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XI 
sesji Rady. 
                   Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym przekazał 
Wójtowi: 
 -  w dniu 2 listopada uchwały i opinię podjęte na XI sesji Rady, 
 -  w  dniu 6 listopada interpelacje i wnioski zgłoszone na XI sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 30 października br. od Naczelnika 
Urzędu Skarbowego w Jarocinie wpłynęła informacja do Rady Gminy o wynikach 
przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 2014 rok. 
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Tylko w jednym z oświadczeń  majątkowych stwierdzono pewne niezgodności. Nie wystąpiono 
w tym przypadku do Dyrektora Izby Skarbowej o przeprowadzenie kontroli oświadczenia 
majątkowego. 
Urząd Skarbowy poinformował, że powszechnym uchybieniem jest przedstawianie                    
w oświadczeniu majątkowym zaciągniętych kredytów i pożyczek w pełnej wysokości zamiast 
stanu zadłużenia na koniec roku. 
Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 
 
ad.8 Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od XI sesji Rady oraz                    
z wykonania uchwał Rady. 
                     Wójt Gminy poinformował, że uchwały podjęte  na XI sesji Rady przekazano do 
Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru. 
Uchwały  w sprawie: zmiany budżetu Gminy, Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy oraz 
zaciągnięcia długoterminowego kredytu przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej           
w Poznaniu Zespół w Kaliszu. 
Uchwały w sprawie:  zasad wynajmowania lokali  i zmiany budżetu Gminy  przekazano do 
Redakcji Dziennika Urzędowego Województwa Wielkopolskiego w celu ich opublikowania. 
Opinię dotyczącą  dróg transportu rolniczego przekazano do Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu. 
Wszystkie uchwały i opinię wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono 
na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy. 
                    W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 1 zarządzenie w sprawie  przeprowadzenia 
inwentaryzacji okresowej na dzień 30 listopada 2015r. w: Urzędzie Gminy, oczyszczalni 
ścieków, hydroforniach, szatni LZS w Magnuszewicach, jednostkach OSP i w świetlicach 
wiejskich. 
                     Poza tym Wójt: 
- w dniu 8 listopada wziął udział w uroczystym poświęceniu samochodu strażackiego  
  Ochotniczej Straży Pożarnej w Racendowie, 
- w dniu 6 listopada ogłoszono przetarg  nieograniczony  na udzielenie kredytu 
  długoterminowego w kwocie 800.000,- zł  na sfinansowanie zadań  majątkowych Gminy, 
- w dniu 9 listopada dokonano wyboru  firmy  ZGO NOVA Sp. z o.o. z Jarocina, która złożyła 
   najkorzystniejszą ofertę  na realizację usługi polegającej na odbiorze i zagospodarowaniu 
   odpadów komunalnych z terenu gminy Kotlin z nieruchomości zamieszkałych w okresie od 1 
   stycznia 2016r. do 31 grudnia 2019r. za kwotę  2.940.675,84 zł brutto. 
Do sprawozdania Wójta nie zgłoszono uwag. 
 
ad.9  Podjęcie uchwał. 
                     Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Lucjan Antczak poinformował, że 
komisje Rady  na posiedzeniu wspólnym  w dniu 9 listopada br. zgłosiły wniosek zmniejszenie 
wysokości stawki podatku od nieruchomości niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 
ze stawki 3,- zł do 0,30 zł od 1 m2. 
Za wnioskiem zgłoszonym przez komisje  głosowało 15 radnych. 
Podjęcie uchwał: 

     1)  uchwała Nr XII/62/2015 w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
          z poprawką zgłoszoną przez komisje Rady podjęta została 15 głosami za, 
     2)  uchwała Nr XII/63/2015 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości z autopoprawką  
         Wójta  dotyczącą wykreślenia zapisu w § 1 pkt 1 lit. c)  w brzmieniu:  „c) pomocy społecznej”  
          podjęta została 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym. 
     Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak poinformował, że komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatków. 
 

 



4 
 

     3)  uchwała Nr XII/64/2015 w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatku od 
          nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego podjęta została 15 głosami za. 

Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak poinformował, że komisje Rady na wspólnym 
posiedzeniu w dniu 9 listopada br. zgłosiły wniosek o obniżenie ceny skupu żyta  przyjmowanej 
jako podstawa naliczenia podatku rolnego na 2016r. z kwoty 53,75 zł na 45,00 zł za decytonę          
( projekt  Wójta przewidywał obniżenie ceny z 53,75 zł na 46,00 zł ). 

     Za wnioskiem komisji głosowało 15 radnych. 
     4)  uchwała Nr XII/65/2015 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako  
          podstawa obliczenia podatku rolnego na 2016 rok z uwzględnieniem poprawki zgłoszonej 
          przez komisje Rady podjęta została 15 głosami za. 
     Przewodniczący Komisji Lucjan Antczak poinformował, że komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały pozostałe uchwały będące w porządku obrad dzisiejszej sesji. 
     5)  uchwała Nr XII/66/2015 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków  
          transportowych   podjęta została 15 głosami za, 
     6)  uchwała Nr XII/67/2015 w sprawie opłaty targowej podjęta została 15 głosami za, 
     7)  uchwała Nr XII/68/2015 w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki  
          i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2015 podjęta została 15 głosami za, 

       8)  uchwała Nr XII/69/2015 zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu Gminy na 2015 rok  
            podjęta została 15 głosami  za.     
       Uchwały stanowią   załączniki do protokołu. 
   

     ad.10. Wolne głosy i wnioski. 
                  Wójt przypomniał, o czym informował już na posiedzeniu wspólnym komisji Rady    
w dniu wczorajszym o wniosku złożonym przez DOMREL Biuro Usług Inwestycyjnych Sp.       
z o.o.  z siedzibą w  Szczecinie  o podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy dla terenów przeznaczonych pod 
lokalizację elektrowni wiatrowych. 
Wójt poinformował, że w roku 2011 Rada Gminy  podjęła uchwałę w sprawie zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy i zgodnie z uchwalonymi  
warunkami na terenie gminy Kotlin można stawiać wiatraki. 
Wójt oświadczył, że nie jest za podjęciem uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia  
planu zagospodarowania przestrzennego gminy dla  celów pod  dalszą  budowę  wiatraków.  
Wójt poinformował, że w budżecie Gminy nie ma środków  na opracowanie  planu. 
Wójt prosił Radę o podjęcie   stanowiska w tej sprawie. 
Przewodniczącego Rady zadał pytanie – kto jest za  przystąpieniem do sporządzenia planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Kotlin dla celów budowy wiatraków ? 
Wyniki głosowania: 
- głosów za – nie było, 
- głosów wstrzymujących się – nie było, 
- przeciw - 15 głosów. 
Rada Gminy jednogłośnie  podjęła stanowisko przeciwko przystąpieniu do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy dla celów budowy  wiatraków. 
Sołtys Wyszek Mieczysław Stefaniak pytał – czy przy  przetargu na odbiór odpadów 
komunalnych brano pod uwagę  zakup przez mieszkańców  koszy na odpady i czy stawki opłat 
pozostają w tej samej wysokości? 
Wójt odpowiedział, że nie ma zmiany w dostarczaniu koszy. Za kosze płacić będzie  Gmina          
i kosze nie będą zabierane z nieruchomości. 
Radna Marta Hudak  pytała – czy już coś robi się w związku z budową kanalizacji                  
w Racendowie? Radna wyjaśniła, że w Racendowie pojawili się jacyś ludzie, którzy chodzą po 
posesjach, a osoby starsze  bojąc się, nie chcą ich wpuszczać na posesje. Radna uważała, że 
powinna przed tym być kurenda informująca mieszkańców. 
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Wójt odpowiedział, że  budowa kanalizacji planowana jest we wsiach Racendów i Wysogotówek 
i o tym wiedzą  radni i sołtysi, bo jest to zapisane w inwestycjach w  Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy. Zlecono opracowanie dokumentacji   na te inwestycje. 
Natomiast jeżeli jest potrzeba wysłania kurendy, to kurenda będzie. 
Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński wnioskował , aby na posiedzeniu komisji Rady 
głosowano nad każdym projektem uchwały, kto jest  za, kto  przeciw i kto wstrzymało się od 
głosu, o czym poinformują przewodniczący komisji na sesji Rady. 
 
ad.11. Odpowiedzi na interpelacje  i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 
                   Wójt poinformował, że w dniu 6 listopada 2015r. do Starostwa Powiatowego            
w Jarocinie Wydział Rozwoju Referat Dróg Powiatowych przekazał wnioski zgłoszone przez 
radnych, które dotyczyły dróg powiatowych. 
Ponadto Wójt poinformował, że: 
- podjęto działania w celu naprawy  jednego z urządzeń znajdujących się na siłowni zewnętrznej  
  przy ul. Powstańców Wlkp., 
- tuje przy ul. Powstańców Wlkp. zostaną przycięte, 
- wniosek o uruchomienie linii autobusowej przez Wilczę  będzie rozpatrywany na spotkaniu 
  w najbliższy czwartek, 
- w związku z wnioskiem radnego Krzysztofa Szyszki o zmianę organizacji ruchu na ul.  
  Dworcowej na wczorajszym posiedzeniu komisji Rady  powołano zespół do oceny zmiany  
  organizacji ruchu na tej ulicy. W skład zespołu weszli radni z miejscowości Kotlin. 
- na wniosek radnego Lucjana Antczaka powołano zespół ds. partnerstwa i kontaktów z innymi  
  samorządami. 
 

     ad.12. Zamknięcie obrad. 
                      Przewodniczący Rady poinformował, że po sesji delegacje radnych i Wójt złożą  

wieńce i zapalą znicze pod pomnikami pamięci w: Kotlinie, Magnuszewicach, Orpiszewku             
i Sławoszewie. 

                      Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął XII sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 

 


